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Vážení spoluobčané,  
 

v letošním roce obecní zastupitelstvo investovalo do 

následujících nemovitostí a techniky: 
       V jarních měsících jsme již tradičně pokračovali 

v opravách opěrných zídek okolo silnice třetí třídy, a to 

konkrétně v úseku naproti hasičské zbrojnice. 

V pozdějších měsících jsme opravili i chodník přilehlý 
k této nově zrenovované zídce. Za tyto investice jsme 

zaplatili 1 053 236 Kč. 

       Na údržbu obecní zeleně, hřiště, školkové zahrady, 
točny a hřbitovní plochy byl zakoupen traktorek na 

sekání trávy se sběračem. Hodnota techniky byla ve 

výši 195 000 Kč. 

       V měsíci květnu jsme začali opravovat 
hospodářskou budovu ve dvoře u č. p. 3. (Hospoda 

U Zemské osy).  Jedná se o opravy staré, shnilé                

a propadlé střechy nad bývalou garáží a skladem 
materiálu, včetně propojeného průjezdu mezi stodolou 

a sálem. Na této nemovitosti byla kompletně 

odstraněna dřevěná vazba, obvodové stěny byly 
zpevněny železobetonovým věncem, byly obnoveny 

stropy a na ně vystavena vazba z nových trámů a latí. 

Střecha byla pokryta plechovými tabulemi systému 

Satjam (název krytiny). V současné době je hotová 
hrubá stavba, do které neteče, a v následujícím roce se 

předpokládá dokončení oprav garáže, aby mohla sloužit 

k uskladnění obecního materiálu a mobilní techniky. Za 
stavební práce obec zaplatila 800 609 Kč. 

      V době prázdnin, kdy byla mateřská škola mimo 

provoz, jsme v budově prováděli opravy na chodbách 
propojujících sociální zařízení pro děti a opravovali 

jsme též sociální zařízení pro personál školky. Opravy 
spočívaly v částečném okopání zavlhčených stěn, 

v asanaci vlhkosti jak na stěnách, tak i v podlahách, ve 

vysprávce stěn až po výmalby, položení podlah na 
chodbě a vybavení sociálního zařízení pro zaměstnance 

školky. Po opravách ve školce následovala oprava 

kanceláře obecního úřadu ve stejném technologickém 

postupu. Za opravy ve školce a obecní kanceláři jsme 
zaplatili 403 000 Kč. Do opravené kanceláře byl 

pořízen nový nábytek (pracovní stoly, skříně na 

skladování archivačního materiálu). Hodnota nábytku 
činí 154 456,50 Kč. 

       Na školní zahradě byla taktéž provedena údržba 

oplocení v podobě nátěru plaňkového plotu v hodnotě 
73 743 Kč. 

       Největší investicí v letošním roce bylo provedení 

instalace fotovoltaických panelů na obecní budovy: 

obecní úřad č. p. 74, hospoda se sálem č. p. 3 a hasičská 
zbrojnice č. p. 55. Celková instalovaná kapacita 

fotovoltaických panelů je 56 kW. Záměrem je opět 

snižování nákladů za energii a také snižování uhlíkové 
stopy. Na tuto investici obec požádala o dotaci SFŽP 

ČR (Státní fond životního prostředí ČR), která byla 

schválena, a v současné době probíhá administrace 
o proplacení dotace. Finanční hodnota fotovoltaické 

elektrárny na všech budovách je 1 801 266,50 Kč. 

Částka, která má být obci proplacena, činí 

1 456 000 Kč. Takže tato investice bude stát obec 
345 266,50 Kč. Ve spojitosti s instalací fotovoltaiky na 

budovu č. p. 74 (školka) byl v budově vyměněn 

elektrorozvaděč v hodnotě 121 800 Kč tak, aby budova 
splňovala revizní normy elektroinstalace. 

       Další velkou investicí obce je nákup terénního 
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hasičského vozidla pro naši jednotku SDH. Jedná se 

o zásahové vozidlo do terénu jak v případě požáru, tak 

v případě zdravotního zásahu (úraz). S pomocí MAS 
(Místní akční skupina) Vizovicko a Slušovicko jsme 

získali na nákup vozidla dotaci z Ministerstva pro 

místní rozvoj. Hodnota vozidla byla vysoutěžena na 
částku 1 145 911 Kč, z toho dotace činí 711 550 Kč, 

rozdíl 434 361 Kč doplácí obec. 

       Stručně bych vás chtěl informovat o vývoji 
kanalizace pro obce Bratřejov, Ublo, Jasenná 

a Lutonina. Projektové práce pro stavební povolení 

a následnou výstavbu provádí společnost SWECO, 

která vyhrála výběrové řízení. V současné době 
probíhají projekční práce pro řízení stavebního 

povolení, na ně budou navazovat projekty pro 

provádění stavby. Celková částka za projekty pro obec 
Ublo činí 1 077 000 Kč včetně DPH. Do konce roku 

obec z této částky zaplatí 457 000 Kč. Zbytek bude 

doplacen v příštím roce tak, aby obec mohla požádat 

o proplacení části nákladů, které nám bylo přislíbeno 
Zlínským krajem. Kompletní projektová dokumentace 

má být hotová do konce roku 2025 a současně s ní má 

probíhat stavební řízení o povolení stavby. Pokud bude 
probíhat stavební řízení bez závad, měly by obce mít 

povolení na stavbu v roce 2026. Pak nastane ten 

nejtěžší úkol - sehnat financování na tento projekt. 
       V minulých občasnících jsem Vás informoval 

o opravě polní cesty do Dubrav v úseku od farmy po 

hranici katastru obce Lutonina. Cesta je 

vyprojektována, na stavbu je vydáno stavební povolení, 
jen chybí finance na výstavbu. Oprava má být 

financována mimo rozpočet obce. 

       V příštím roce se chce zastupitelstvo věnovat 
dalším opravám zídek a chodníků a jak jsem zmínil 

také dokončení garážových prostor u nemovitosti 

č. p. 3,  dále pak vybavení motorového vozidla pro 
hasičskou jednotku, údržbě komunikací a vylepšení 

zázemí na hřištích. 

       Se závěrem letošního roku bych Vám chtěl popřát 

krásné prožití svátků vánočních a do nového roku 2025 
zdraví, štěstí a osobní pohodu. 

 

                                                              Jaroslav Šimek 
                                                                    starosta 

                                                                                                                                                
                           

Naše školka 

 
       Kalendářní rok se sklání ke svému konci, ale čas 

učitelů a dětí určují roky školní. Pojďme teď spolu 
nahlédnout do života mateřské školy v uplynulém 

školním roce i v tom, který právě probíhá.   

       Ve školním roce 2023-2024 jsme s dětmi pracovali 

podle vzdělávacího programu „Pohádkový rok“. 

Protože současné děti se v rodinách většinou 

s klasickými pohádkami nesetkávají, a tedy je ani 

neznají, rozhodli jsme se jimi provázat jednotlivá 
vzdělávací témata roku. Jeho rámec pak dokreslovaly 

také pohádky autorské. Jednotlivé týdny jsme 

motivovali pohádkami O červené Karkulce, 
O perníkové chaloupce, O Budulínkovi, Popelce nebo 

Šípkové Růžence a mnoha dalšími, ale i o Krtečkovi 

nebo Ferdovi a jeho mouchách. Aby byl rok zajímavý, 
pořádali jsme navíc řadu tradičních i nových akcí. 

V září jsme pro rodiče s dětmi připravili Drakiádu 

s opékáním špekáčků a pro děti divadelní představení 

v MŠ „Jak se brouček ztratil“. Ve znamení 
přírodovědného vzdělávání byly říjnové akce Podzimní 

expedice, výukový program „Jezevec a jeho hrad“ 

a oslava Dne stromů, ale i divadelní představení 
v kulturním domě ve Vizovicích „Putování ztracené 

kapky“. Pro děti, jejich sourozence a rodiče jsme na 

zahradě připravili Halloweenské dýňování se 

zábavnými „dýňovými“ úkoly. V listopadu navštívilo 
MŠ malé divadélko a rodiče nám opět při brigádě 

pomohli uklidit školní zahradu. V sále proběhla tvořivá 

dílnička, kde jsme s dětmi a rodiči vytvořili historicky 
první ubelský Betlém ze slaného těsta, který společně 

s drobným vystoupením dotvořil atmosféru při 

rozsvěcení vánočního stromu. Na počátku prosince dala 
dětem velkou práci příprava vystoupení na 

Mikulášskou besídku, v polovině měsíce je potěšilo 

další divadelní představení, v jeho závěru pak cesta ke 

krmelci s dobrotami pro lesní zvěř a zejména nadílka 
nových hraček pod stromkem. Mezi zimní akce patřilo 

krmení ptáků na školní zahradě, hledání stop zvířat ve 

sněhu při zimní expedici, tradiční karneval v sále 
a vzdělávací program První pomoc pro děti. Březen 

dětem zpestřila návštěva planetária Morava v mateřské 

škole, přírodovědné programy „Žabí pátrání“ 
a „Pohlazení pejskem“ (canisterapie), zhlédnutí 

loutkového představení Pohádky pod Řípem v KD 

Vizovice, ale i velikonoční tvořivá dílnička v sále nebo 

návštěva základní školy ve Vizovicích s budoucími 
školáky. Rodiče nám opět pomohli při jarní brigádě na 

školní zahradě s nátěrem dřevěných prvků, úklidem po 

zimě a malováním obrázků na asfalt. V dubnu proběhl 
vzdělávací program ve vizovické knihovně, úklid 

přírody ke Dni Země a také jsme s dětmi začali jezdit 

každý týden na plavání do Luhačovic. Největším 

dubnovým zážitkem byla rozhodně návštěva 
Hasičského záchranného sboru Zlín. První květnovou 

akcí byla lekce Malé technické univerzity Stavitel věží. 

Při besídce ke Dni matek poděkovaly děti maminkám 
dramatizací pohádky Zlatovláska. Následovalo 

divadélko v MŠ „Líná Evelína“ a bubnování. 

Pokračovaly lekce předplaveckého výcviku. Dárkem ke 
Dni dětí byl piknik v přírodě. V červnu se děti 

vzdělávaly s Malou technickou univerzitou v lekcích 
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„Malý architekt“ a Malý inženýr“ a absolvovaly 

poslední čtyři lekce plavání. Školní rok jsme zakončili 

výletem do ZOO Zlín Lešná a zábavným odpolednem 
s Harry Potterem a rozloučením s budoucími školáky 

na školní zahradě. V čase letních prázdnin prošla 

rekonstrukcí zadní část chodby a sociální zařízení pro 
dospělé. Obec Ublo zrealizovala a financovala nejen 

opravy omítek a výmalby, ale také položení nového 

linolea v chodbě. Stěny oživily dřevěné dekorace 
vlastní výroby s tematikou exotických zvířat. Ve 

školním roce 2023-2024 navštěvovalo mateřskou školu 

22 dětí, o které se staralo 5 zaměstnanců. 

       Pro nový školní rok 2024-2025 jsme pro děti 
připravili vzdělávací program „Čím budu, až vyrostu“. 

Vzdělávací aktivity motivujeme a propojujeme 

s nejrůznějšími současnými povoláními nebo řemesly 
našich předků. Díky skvělé spolupráci s rodiči 

absolvovaly děti besedu s poštovní doručovatelkou, 

pozorovaly práci s tažnými koňmi, na svatého Martina 

se povozily na jezdeckých koních, vychutnaly si 
představení klauna Brdíka a mnoho zajímavostí se 

dozvěděly také při besedě s myslivkyní. Samozřejmě 

jsme nezapomněli ani na tradiční podzimní akce 
s rodiči, kterými byla Drakiáda, Jablíčkobraní či 

brigáda na školní zahradě. Správnému chování se děti 

učily při Etických dílnách, přírodovědné znalosti 
získávaly při Podzimní expedici a při 

environmentálním programu Život na stromě a v rámci 

Malé technické univerzity absolvovaly vzdělávací 

programy Malý zpracovatel odpadů a Malý 
vodohospodář. Za kulturou jsme s dětmi vyrazili do 

Vizovic na dvě divadelní představení a také na 

výukový program v knihovně nazvaný „Barevná 
příšerka“.  Z veršů a písniček, které se děti v mateřské 

škole učí, jsme letos sestavili vystoupení na setkání 

důchodců, krátký vstup při rozsvěcení vánočního 
stromu a zejména představení na Mikulášskou besídku. 

Již tak pestrý program dětí v mateřské školce obohatil 

svým vystoupením klaun Brdík 

       Na závěr bych ráda poděkovala všem 

zaměstnancům školy za trpělivou péči o děti 

a pohodovou atmosféru, všem rodičům za vstřícnost, 
ochotu pomoci a volný čas, který školce věnují, a také 

zastupitelstvu obce za všestrannou podporu.    

       Všem Ublanům ze srdce přeji šťastné Vánoce 
naplněné štěstím, zdravím a láskou. 

 

                                             Veronika Kršáková  
 

 

Mladí hasiči v roce 2024 

       V letošním roce jsme se s dětmi zúčastnili celkem 
24 venkovních soutěží v požárním útoku. Společně 

jsme procestovali spoustu kilometrů po zlínském 

i vsetínském okrese. Navštívili jsme soutěže Zlínské 
ligy požárního sportu (Trnava, Štípa, Lhota, Lhotka, 

Machová, Hostišová), také Valašské ligy (Bylnice, 

Vizovice, Lipová, Štítná nad Vláří, Vrbětice, Vlachova 

Lhota) a pohárové soutěže (Prlov, Želechovice, 
Želechovické Paseky, Ublo). Nejvíc startů mají za 

sebou starší žáci, celkem byli na 19 soutěžích.  Asi 

i proto, že máme v základu 10 starších žáků a do 
družstva jich potřebujeme sedm, tak se vždy prostřídali 

a poskládali. Jen strojnici máme pouze jednu, Káju 

Skyvovou, a ta zaslouží pochvalu za stálou účast.  

Nejlepšího umístění dosáhli starší žáci na okrskové 
soutěži, kde obsadili 3. místo, a velkou radost měli i ze 

závodu ve Vrběticích, kde zaběhli svůj nejrychlejší čas 

(14,79 s) a byli šestí. Všichni společně vytvořili 
opravdu dobrý tým. Umí spolupracovat, trénují svou 

psychickou odolnost i pocit zodpovědnosti, myslím, že 

to vše je pro život důležité. Věřím, že v dalším roce 
budou pokračovat. Mladší žáci měli letos pouze 

5 startů, je jich totiž sedm a opravdu jen výjimečně 

měli o víkendu všichni čas na hasičské soutěžení. Na 

okrskové soutěži v Jasenné byli mladší žáci pátí.                                                          

     Kromě pravidelných tréninků a účasti na závodech 
jsme v srpnu uskutečnili tradiční víkendový pobyt na 

Trubiskách, tentokrát se ho zúčastnilo 18 dětí všech 

věkových kategorií. Nechyběly soutěže, pizza na 
Ploštině, stezka odvahy, opékání špekáčků, dělání 

špízů, kreslení vlastních triček a velmi oblíbené chytání 

žab.  

        A i nyní v tomto chladném období mladí hasiči 
z Ubla nezahálí. O víkendech se někteří účastní soutěží 

Uzlovací ligy Zlínského kraje, ta bude ukončena až 

v měsíci březnu. Zatím mají naší hasiči za sebou čtyři 
závody a už si dovezli spoustu výborných umístění. 

Jsou to čtyři poháry za druhá místa pro družstvo 

starších žáků v uzlovací štafetě, což je mezi dalšími 25 
družstvy pěkný úspěch. Jeden pohár si dovezly také 
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dorostenky, a to za třetí místo.  Mezi jednotlivci 

u mladších žáků se daří Peťovi Juráskovi, který má dvě 

medailová umístění: v Újezdě i v Pohořelicích vždy 
2. místo mezi dalšími 100 soutěžícími. U starších žáků 

získala Sofie Vávrová 3. místo v Pohořelicích. Ale 

i ostatní získávají pěkná umístění v první desítce či 
dvacítce a samozřejmě soutěží v uzlovací štafetě, která 

se jim tak daří. Je to společná práce, proto bych chtěla 

všechny „uzlovače“ pochválit. Jsou to mladší žáci: 
Terezka Hromadová, Petr Jurásek, starší žáci: Sofie 

Vávrová, Karolína Skyvová, Amálka Jurásková, 

Samuel Stupka, Ondřej Žédek, dorostenky: Anna 

Tomancová, Gabriela Čížová.  
       Na závěr roku hasiči pořádají Silvestrovský pochod 

kolem Ubla, kterým společně zakončíme rok 2024, 

a zúčastnit se ho může každý. A přejme si vykročit do 
nového roku s elánem, ať je pro nás všechny rok 2025 

šťastný. 

                                                         Renata Geržičáková 

Mladí hasiči na domácím Memoriálu Antonína 

Navrátila 

Hasiči z Ubla na severní Moravě 

 
      Nikomu nejspíš nemusím připomínat ničivé 
povodně v září roku 2024 na severní Moravě. Spousta 

organizací i lidí chtěla pomoci postiženým obcím jak 

finančními dary, tak i prací. I hasiči z Ubla se přihlásili 
na Hasičský záchranný sbor Zlínského kraje s nabídkou 

výjezdu své zásahové jednotky. Přestože jsme nebyli 

povoláni záchranným sborem, rozhodli jsme se vyjet 

pomoci jako dobrovolníci. Obec Ublo nám poskytla 
hasičské dopravní auto, pohonné hmoty a základní 

potraviny na dva dny, David Hromada elektro centrálu, 

a tak jsme se mohli vydat  ve složení čtyři hasiči 
a jedna dobrovolnice do obce Brantice. Tuto obec jsme 

si předem vybrali na Facebooku a zaregistrovali se jako 

dobrovolníci na jejich obecním úřadu. Po příjezdu do 

Brantic jsme v krizovém centru odevzdali věcné dary 

od hasičů z Vizovic a od obce Ublo a pak už jsme se 

mohli vrhnou do práce, které okolo nás bylo spoustu. 

Byli jsme přiděleni pod koordinátora z Hasičského 
záchranného sboru Severomoravského kraje, který nás 

poslal čistit studny. Přijeli jsme do ulice k místnímu 

zámku, kde bylo nachystáno na vyčistění šest studní. 
Jak se s přibližujícím večerem ukázalo, byla to práce na 

celý den.  Nocleh jsme měli domluvený v brantické 

mateřské škole, kde nás čekalo už nejmíň třicet 
hasičských spolunocležníků z celé republiky. 

Povykládali jsme, vyměnili si zkušenosti a mohli 

konečně ulehnout s pocitem dobře vykonané práce. 

       Další den po ránu jsme dodělali poslední studnu 
z předešlého dne a už jsme se mohli vrhnout na další 

úkol – vyčistění potoka podél zámeckého parku. 

Společně s několika dalšími sbory jsme odčerpali 
vzniklé laguny a potom prokopali zanesenou strouhu 

a odstranili popadané stromy. Tady jsme se při práci 

potkali i s hasiči z nedalekého Ústí, které v průběhu 

roku potkáváme na různých akcích. V závěru dne nám 
byla přidělena ještě jedna studna na vyčistění a potom 

jsme se už mohli vydat zpět k domovu obohaceni 

novými zkušenostmi a zážitky. Viděli jsme, co všechno 
dokáže vodní živel, vyslechli příběhy lidí.  

       Cestou se nám naskytla možnost navštívit obec 

Úblo, která leží nedaleko Brantic. Mohli jsme se vyfotit 
u zdejši zbrojnice a tak trošku odlehčit myšlenkám na 

nelehkou situaci lidí v povodněmi postižených obcích. 

       Pomoci se zúčastnili hasiči Radek Geržičák, Jiří 

Geržičák, David Hromada, Jakub Macek 
a dobrovolnice Lenka Štalmachová. 

 

                                                             Jiří Geržičák 

Hasiči v Branticích čistili studny 
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Hasiči navštívili i severomoravské Úblo 

 

Akce UBBABu v roce 2024 

 
       Tento rok byl na akce velmi bohatý a troufnu si 

i napsat, že to bylo jako před covidem. Tradičně jsme 
začali karnevalem, který byl na téma pohádky. Třeba já 

byla za Červenou Karkulku a Monika Vávrová si 

půjčila nádherný kostým vlka. Sice jsme byly 
srandovní, ale legrace na takových akcích musí být. 

Přišli rodiče s dětmi, které chodí do ubelské školky, ale 

také rodiče, kteří už mají starší děti, protože ubelský 
karneval značí, že paní ředitelka ze školky a paní 

učitelky budou mít připravené soutěže pro všechny děti 

a taky sladkou odměnu. Měli jsme i bohatou dětskou 

tombolu, kterou když děti viděly, tak jsme hned slyšeli, 
to chci, to chci, to musím vyhrát. 

       Velký úspěch mělo minulý rok velikonoční 

tvoření, tak jsme ho i letos uspořádali. Už dopředu jsem 
upozorňovala maminky, ať vyfukují vajíčka, protože 

barvení vajíček a jejich následné malovaní děti moc 

baví. Sice máme barevné prsty a musíme dohlédnout na 
děti, aby se nepopálily rozehřátými voskovkami, ale ty 

výtvory potom stojí za to. Opět jsme také pletli 

pomlázky a tvořili velikonoční výzdobu, kterou si děti 

odnesly domů. 
       Uvědomila jsem si, že je třeba zmínit krásnou akci, 

a tou je stavění máje. Obec Ublo vždy zařídí 

občerstvení a my zabavíme děti, než se sejdou chlapi, 
aby postavili májku. Děti opentlí májku a my jim dole 

na hřišti připravíme pár soutěží, aby jim nebyla dlouhá 

chvíle. Jelikož stavění máje je všude spojeno s pálením 

čarodějnic, tak děti vždy dorazí v čarodějných 
kostýmech a i my samotné organizátorky se tomu 

nebráníme. I téma soutěží je čarovné. Největší úspěch 

mělo míchání lektvarů a víte proč? Protože jsem 
koupila barvy, které se používají na barvení vajíček, 

sodu a mentosky. Všichni asi víte, co se stalo, když do 

takové skleničky s barvou a sodou hodíte mentosku. 

Začalo to bublat a dělat pěnu, která samozřejmě 
přetekla přes okraj skleničky, a to se dětem moc líbilo. 

Také jsme měli stezku, kterou děti prošly se 

zavázanýma očima, nebo létaly na koštěti. 
       V květnu jsme uspořádali besídku ke Dni matek. 

Mateřská školka si připravila pohádku Zlatovláska, kde 

děti byly jak jinak než úžasné. Ale novinkou bylo, že 
jsme společně se staršími dětmi připravili ještě pohádku 

Červená Karkulka. Karolína Skyvová, Štěpánka 

Čížová, Sofie Vávrová, Lucie Hrstková, Terezka 

Oškerová a Samuel Stupka se naučili poctivě text, 
zařídili jsme jim kostýmy i rekvizity a nakonec nám 

i zahráli na klavír a zazpívali.   Bylo to krásné 

představení. Děti jsou v tomto úžasné a myslím si, že 
na věku nezáleží. Všechny maminky byly po právu 

velmi pyšné. 

       Letos poprvé jsme uspořádali i Den otců. Měla 

jsem v hlavě, že bych chtěla uspořádat závody tatínků 
na koloběžce    a dětí podle věku a podle toho, na čem 

jezdí. Koupila jsem malou koloběžku, aby to tatínci 

neměli jednoduché a aby děti byly jasnými výherci, ale 
nakonec tatínci děti nechali stejně vyhrát. Soutěžit 

musely i maminky, protože napoprvé přišli jen čtyři 

tatínci, ale na začátek se mi to zdá jako úspěch. 
Doufám, že se tato akce chytne a tatínků bude přibývat, 

protože všichni dostali medaile, tatínci pivní odměnu 

a děti tu sladkou. 

       Dětský den byl na motivy Hry bez hranic, kdy jsme 
se snažili, aby se děti co nejvíce hýbaly. Viděli jsme 

vystoupení Aerobiku MV Teamu UTB ze Zlína, kdy 

děti podaly maximální výkon, a je neuvěřitelné, jak to 
umí rozbalit. Přijela Bungee trampolína 4v1, čtyřkolky 

a hasiči ze Slušovic, kteří nás už tradičně navštěvují,  

za což jim moc děkujeme. Měli jsme bohatou tombolu, 
malovali jsme na obličej a nakonec bylo překvapení 

z nebes. Prodávali jsme langoše, párek v rohlíku, 

hranolky, zmrzlinu a pro masožravce myslivecký 

spolek připravil zvěřinový guláš a pečeného divočáka. 
       Jakmile se změní čas, tak víme, že následující 

pátek bude lampionový průvod. Znovu jsme si udělali 

před procházkou tvoření a vyráběli jsme strašidelné 
pavouky a masky. Letos nám nepršelo, takže jsme 

obešli celou dědinu. Je to krásná procházka, když 

zhasnou pouliční světla, z rozhlasu hrají písničky 

z pohádek a děti jdou nadšeně s lampiony. 
       Poslední tvoření bylo to vánoční. Ubelský sál voněl 

po jehličí, protože jsme vyráběli adventní věnce, pekli 

jsme také cukroví. Ráda bych poděkovala Hance 
Kovářové, která za námi přišla, vykrajovala s dětmi 

a vše upekla. Nakonec se vše snědlo. Velký úspěch 

mělo vyrábění adventního kalendáře za pomoci ruliček 
od toaletního papíru. Nakoupila jsem moooc cukroví 

a více druhů a děti si mohly na každý den vybrat 
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cukroví, které mají nejraději. Některým se to sice 

rozpadlo, ale aspoň budou příště vědět, jak postupovat. 

       No a jsme u Mikuláše. Naše školka si připravila 
pro rodiče vystoupení a potom děti  netrpělivě čekaly, 

až přijde Mikuláš se svoji družinou. Mikuláš přišel 

a s ním dva andílci a dva čerti. Děti Mikulášovi 
zazpívaly nebo zarecitovaly a dostaly dárečky, které 

jim rodiče připravili. Byla jsem překvapená, jak se 

některé děti opravdu bojí a je třeba postupovat opatrně, 
ale zase jde i vidět, že děti trošku toho strachu 

potřebují. 

       A to byla poslední naše akce, bylo toho letos 

opravdu hodně a pro mě byl tento rok opravdu 
neuvěřitelný. V září jsem se stala maminkou a jsem 

neskutečně šťastná. Naše malá Leontýnka je zázrak a já 

si s ní užívám každou minutu. Přeji i Vám všem, abyste 
si užívali každou minutu Vašeho života, i když někdy 

nastanou špatné dny, tak věřte, bude zase líp.  

       Na závěr bych chtěla moc poděkovat obci Ublo, 

Mateřské škole Ublo, myslivcům a hasičům, 
hospodskému Pavlu Baťovi a ostatním nadšencům, že 

když je požádáme o pomoc, tak je naší prosbě vždy 

vyhověno.  
       Krásné Vánoce a do nového roku Vám přeji hodně 

zdraví a štěstí a věřte na zázraky 😊 

 

                                                       Renata Horčicová 

 

Letos poprvé na besídce ke Dni matek vystoupily kromě 

dětí z MŠ i starší děti z Ubla 

 

Systematické rozšiřování ubelské 

dopravní infrastruktury 
 
       8. 6. t.r. byl slavnostně otevřen ubelský přístav. 

Jedná se o další příspěvek k rozvoji dopravní 

infrastruktury našeho sídla. Tuto příležitost si nedala 
ujít ani Česká televize se svým zpravodajským štábem. 

Celou slavnost zahájil významný úředník českého 

lodního ministerstva, jehož řeč zde otiskujeme v plném 

znění: 
 

Dobré odpoledne vážené dámy a vážení pánové, 

 
děkuji vám za srdečné přivítání. Dovolte mi jménem 

ministra lodní dopravy pana inženýra Racka, abych vás 

přivítal na této slavnostní události. Pan ministr se 
omlouvá, že se nemohl dostavit, byl povolán na 

důležité jednání související s výstavbou kanálu Dunaj – 

Odra – Labe. My na ministerstvu jsme totiž došli 

k závěru, že tento projekt, jehož se i Ubelský přístav 
stane integrální součástí,  je stále realizovatelný 

a financovatelný a to zejména díky přepravě švestek na 

kvas a slivovice z místních regionů. Proto tedy 
zastupuji ministerstvo já, třetí asistent druhého 

náměstka ministerstva lodní dopravy, tedy klíčová 

postava rozvoje české námořní plavby. 

       Je mi potěšením, že i regiony se postupně přidávají 
k naší výzvě a začleňují do svých struktur lodní 

dopravu jako esenciální součást svého rozvoje. A Ublo, 

jako pilotní projekt tohoto našeho společného úsilí, se 
stalo doslova vlajkovou lodí celého snažení. Přesto, že 

se jedná o malou obec, námořní plavba a spojení s lodní 

dopravou zde mají dlouholetou tradici. Na Novém 
Zélandu se vznáší na vlnách první loď Ubelské námořní 

flotily. A to není všechno přátelé. My na ministerstvu 

jsme zapátrali v archivech a zjistili jsme, že Ublo má 

také svého významného rodáka v řadách velkých 
námořních kapitánů. Jistě si vzpomenete na slavný 

Titanic, jehož kapitánem byl jistý Edward John Smith. 

Jméno Edward Smith přeloženo do češtiny znamená 
Edík Kovářů a zde již směřujeme k tomu, že tento 

kapitán pochází z rozvětvené ubelské rodiny 

Kovářových tady od dolní zastávky. Vidíte přátelé, že 
pro Ublo tedy není vztah k lodní dopravě ničím novým. 

       A nyní přejděme k hlavnímu tématu dnešního 

setkání, křtu naší nové lodi Ublanik. Křest lodi je 

mimořádnou příležitostí, která v sobě spojuje bohatou 
tradici a symboliku.  

      Dnešní den je výsledkem tvrdé práce a odhodlání 

mnoha lidí a týmů, kteří svými schopnostmi a úsilím 
přispěli k vytvoření tohoto pozoruhodného plavidla.  

Ublanik je skutečně mistrovským dílem. Jeho design 

a konstrukce představují vrchol moderního námořního 

inženýrství a technologie. Je vybaven nejnovějšími 
inovacemi, které zaručují jeho bezpečnost, efektivnost 

a spolehlivost při plavbě. S hrdostí mohu říci, že 

Ublanik je zcela připraven na svá dobrodružství, která 
ho čekají na otevřeném moři. 

       Tato loď nebude jen dopravním prostředkem. Bude 

také symbolem naší společné vize a odhodlání. Věříme, 
že bude přispívat k hospodářskému rozvoji, posílí naše 

obchodní vztahy a bude šířit dobré jméno Ubla a celé 
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naší země na světových mořích.  

       Chtěl bych vyjádřit upřímné díky všem, kteří se 

podíleli na tomto projektu. Vaše práce a nasazení jsou 
skutečným zdrojem hrdosti a obdivu. Bez vašeho 

příspěvku bychom tu dnes nestáli takto hrdí 

a připravení odstartovat novou kapitolu v historii naší 
námořní dopravy. 

       A nyní, s velkým potěšením, zvu sličnou asistentku 

a kmotru Janku, aby vykonala samotný akt křtu. Věřím, 
že tento tradiční obřad přinese naší lodi štěstí, 

bezpečnou plavbu a úspěchy na všech jejích cestách.  

       Vážené dámy, vážení pánové, děkuji všem za vaši 

přítomnost a podporu. Ať je tedy náš Ublanik 
požehnaný a ať jsou jeho cesty vždy klidné a úspěšné. 

 

       Děkuji za pozornost a přeji příjemný zbytek oslav. 
 

Duchovní otcové, matky a babičky Knéblovy, Šimkovi,  

Adam Bartko, Zelinští, Alenka Seifertová a Zdeněk 

Metz, hlavní konstruktér Ublaniku, kuchařský a mravní 
dozor paní Zdeňka Jurčáková, královna Ubla. 

 

                                                            Miroslav Zelinský 

Ublanic – druhá  loď Ubelské námořní flotily 

 

Strakonický dudák se úspěšně vrátil na 

ubelská divadelní prkna 

 
       Letos jsme po čtrnácti letech opět oprášili 

divadelní hru Strakonický dudák v úpravě Josefa 

Dvořáka. Obnovená premiéra, která se konala 
12. 4. 2024, se velmi povedla a 13. 4. to nebylo jiné. 

V polovině prázdnin jsme si hru už tradičně zahráli 

v plenéru na Keltském dni v  Provodově a 4. 10. 2024 

v Kulturním centru Vizovice. 

       Pro některé nově příchozí, ať už velké či malé 

herce nebo obsluhu technického zázemí, to byla 

skutečná premiéra, jiní setrvali ve svých původních 
postavách nebo jen přesedlali na vyšší úroveň jako 

např. z hříbečka na prince atd.  Dostalo se nám 

i velkého návratu ztracené rejži, byť pouze v roli 
herecké.  

       Co se týká technického zázemí na sále -  

k mikroportům, které jsme využívali už v předchozí 
sezóně, přibylo  ještě nové osvětlení, zadní černá opona 

a ovládání přední opony. 

       S letošní sezónou se Strakonickým dudákem 

rozloučíme v Uble na sále 30. 12. 2024. Doufáme, že si 
i ve svátečním shonu najdete volnou chvilku a přijdete 

se pobavit. 

                                            Vaše Rosava a Kordula 

Známé i nové tváře v obnovené premiéře Strakonického 

dudáka 

 

Činnost ubelských myslivců v roce 2024 

 
       Letos se náš myslivecký spolek velice činil, co se 

akcí v dědině týká. 

      V únoru jsme poprvé udělali  Zvěřinové hody. Už 
dlouho jsme to měli v plánu a letos to konečně klaplo. 

Venku před myslivnou a zároveň před hospodou jsme 

prodávali zabijačku. V nabídce jsme měli ovar, jelitový 
prejt a zabijačkovou polévku a také byly k prodeji 

zvěřinové klobásky. Na sále jsme z kuchyňky vydávali 

dančí svíčkovou s variací knedlíků a kančí řízky 
s bramborovým salátem.  

       Nevěděli jsme, zda bude zájem a jestli nám 

připravené porce nezůstanou. Stal se úplný opak. 

Lístečky na jídlo byly prodané během půl hodiny 
a zhruba 100 porcí, které byly připravené na sále, byly 

do hodiny vydané. Nestačili jsme se v kuchyni divit. 

I o ovar byl velký zájem a do oběda byly kotle skoro 
prázdné. Omlouváme se těm, na které se nedostalo, 
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a slibujeme, že příští rok se již nebudeme bát nachystat 

více porcí, aby se dostalo na každého. 

Zvěřinové hody se při své premiéře těšily velkému 

zájmu 

       Už je tradicí, že připravujeme jídlo na Dětský den, 
který je v Uble vždy na konci školního roku. Uvařili 

jsme zvěřinový guláš a připravili pečeného divočáka 

s červeným zelím a knedlíkem. I na této akci je o jídlo 
velký zájem a jsme rádi, že i když cérky z UBBABu 

prodávají langoše, hranolky a párky v rohlíku, tak se 

vždy skoro všechno sní. 
       Letos se také udála velká věc, která se doposud 

v Uble nestala. Při listopadové naháňce našeho spolku 

byla v první leči ulovena čtyři divoká prasata a v další 

leči ještě jedno, takže celkově bylo na výřadu pět 
prasat. To tu opravdu ještě nebylo a naši hosté se 

nestačili divit. Většinou máme na výřadu ulovené lišky 

a teď, i když jsme malá honitba, byl takový velký 
úlovek. Všichni jsme byli plní dojmů a odcházeli jsme 

domů s velkým zážitkem. 

       Tento rok jsme také uspořádali tradiční Poslední 

leč. Uvařil se zvěřinový guláš a upekla se zvěřinová 
sekaná, která taky sklízí samé pozitivní ohlasy. 

Nechyběla jazzová kapela a bohatá zvěřinová tombola 

a bylo veselo až do rána. Akorát se nám zdálo, že přišlo 
málo místních lidí, což nás mrzí, protože to děláme 

právě pro ně, ale přespolní hosté se bavili, tak bylo 

všechno v pořádku. 
       Děkuji všem, co nám pomáhají a chodí na naše 

akce, jsme rádi, že zvěřina stoupá na oblibě. Taktéž 

děkuji všem členům, protože je super, že i když nás 

není mnoho, dokážeme zorganizovat skvělé akce.   
         Přejeme Vám krásné Vánoce, šťastný nový rok 

a na viděnou na hodech u zvěřiny 😊 

                

                                                    Renata Horčicová 

Rekordní úlovek v ubelské honitbě 

 

 Vybrané opravy realizované v obci 

v tomto roce v obraze 

Opravy ve dvoře nemovitosti č. p. 3 (Hospoda 

U Zemské osy) 
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Na obecní budovy byly nainstalovány fotovoltaické 

panely, zde se konkrétně jedná o budovu obecního 

úřadu a mateřské školy 

 

Co nás v blízké době čeká a nemine 

 

Přijďte si zpříjemnit konec roku divadelním kusem, 
který ubelští divadelníci po letech úspěšně oprášili! 

Vaše bránice si tento kulturní zážitek zaslouží! 

Kdo asi doma ukrývá ten nejlepší vzorek?  

 

Ples v roce 2025 bude! 
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Také v roce 2025 projde vesnicí masopustní průvod, a 

to již po deváté.  Připojte se také k této veselé taškařici! 

 

Informace obce 

1) Počet obyvatel v obci Ublo je 297 + 5 cizinců. (stav 
je k 30. 11. 2024) 

2) Oznámení o změně ceny vodného od 1. 1. 2025  
Vodovody a kanalizace Vsetín, a.s. oznamují, že 

s účinností od 1. ledna 2025 bude cena pitné vody 
58,60 Kč/m3 (bez DPH), tj. 65,63 Kč/m3 

(vč. 12% DPH). 

3) Výběr místních poplatků – Obecní úřad upozorňuje 
občany na vybírání poplatků za komunální odpad a psy. 
V roce 2025 nedochází k navýšení poplatku za 

komunální odpad ani poplatků za psa. Výše poplatků je 

proto zachována v původní výši, která byla v roce 

2024.  

Sazba: 
Poplatek za likvidaci odpadu činí 500 Kč/trvale hlášený 

občan/rok, 

Rekreační objekt je částka 500 Kč/objekt/rok, 

poplatek za psa je 100 Kč 

Dle vyhlášky je platba místního poplatku za komunální 

odpad rozdělena do dvou splátek, přičemž  1. splátku je 

nutné uhradit do 30. 4. 2025  a  2. splátku do 

30. 9. 2025.  Občané mají nadále možnost zaplatit 

splátku i jednorázově, a to do 30. 4. 2025. U poplatku 

za psa je splatnost taktéž do 30. 4. 2025. 

Poplatky je možné uhradit i bezhotovostně na účet 

obce: 

Komerční banka, a.s.: č.ú.: 12321661/0100.  

Variabilní symbol pro platbu odpadu je ve tvaru: 

1345+číslo popisné 

Variabilní symbol pro platbu poplatku za psa je ve 

tvaru: 1341+číslo popisné 

Upozorňujeme občany, že platby poplatků na rok 2025 

musí být hrazeny v roce 2025. 

Prosíme o dodržování termínu splatnosti! 

       Výše sazeb místních poplatků a jejich specifikace 

jsou uvedeny v obecně závazné vyhlášce, která je 

zveřejněna v elektronické podobě na stránkách obce 

www.ublo.cz 

       Informace týkající se výše sazeb poplatků a jejich 
splatnosti je možné zjistit také přímo na obecním úřadě 

v úředních hodinách, případně na tel. 577 458 249. 

 

       4) Obecní úřad Ublo informuje občany, že od            

19. prosince 2024 do 5. ledna 2025 bude na OÚ v Uble 

dovolená. 

 

 

Provozní doba sběrného dvora 

Středa:                         15:00 – 17:00 

Sobota:                      7:00 – 13:00 

Svozový kalendář pro rok 2025 

 

* Svoz Bio odpadu bude probíhat od dubna do 

listopadu vždy jedenkrát měsíčně dle domluvy. 

** Termíny svozu skla nebyly v době vydání 

občasníku známy. 

 

 

  Komunální odpad (Čt) PET (St) Papír (Po) 

leden 2, 9, 16, 23, 30 15 20 

únor 6, 13, 20, 27 12 17 

březen 6, 13, 20, 27 12 17 

duben 3, 10, 17, 24 9 14 

květen 1, 8, 15, 22, 29 7 12 

červen 5, 12, 19, 26 4 9 

   

 

červenec 3, 10, 17, 24, 31 2, 30 7 

srpen 7, 14, 21, 28 27 4 

září 4, 11, 18, 25 24 1, 29 

říjen 2, 9, 16, 23, 30 22 27 

listopad 6, 13, 20, 27 19 24 

prosinec 4, 11, 18, 25 17 22 

http://www.ublo.cz/
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Otevírací doba obchodu 

 
Pondělí:     7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Úterý:                      zavřeno 

Středa:       7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Čtvrtek:                   zavřeno 

Pátek:        7:00 - 10:00     14:30 – 17:00 

Sobota:      7:00 - 10:00         

Neděle:                    zavřeno 

 

V roce 2024 životní jubileum oslavili: 
 

 
Janečková Dobromila leden 

Jančík Josef březen 

Maliňák Zdeněk duben 

Navrátilová Eva duben 

Hujíková Dagmar květen 

Kovář Jaroslav květen 

Macek Pavel červen 

Černá Marie červenec 

Jurčáková Zdenka srpen 

Tomanec Josef srpen 

Bláha Milan září 

Komnacký Vratislav říjen 

Jurčák Ivan říjen 

Geržičáková Ludmila listopad 

Macková Věra listopad 

Šimková Jarmila listopad 

Fischerová Eva prosinec 

Korčák Jan prosinec 

Kovářová Ludmila prosinec 

 

 

Statistika roku 2024 
 

úmrtí měsíc 

Surá Elena prosinec 2023 

Juráň Ivo leden 

Maliňáková Jarmila duben 

Navrátilová Eva listopad 

narození měsíc 

Horčicová Leontýna září 

přihlášení měsíc 

Dubcová Miluše prosinec 2023 

Kobzáňová Jana leden 

Miklovičová Mária leden 

Bučíková Sára duben 

Grmelová Lada duben 

Šopík Lukáš duben 

Lukášová Renáta květen 

Mykhailenko Pavlo květen 

Bajzová Helena červen 

Satúryová Hana červen 

Shuhailenko Nataliia srpen 

Lavrenchuk Anhelina srpen 

Lavrenchuk Viktor srpen 

Korčáková Adéla září 

Golová Iveta září 

Gola Miroslav září 

Bartko Adam září 

odhlášení měsíc 

Dubcová Miluše prosinec 2023 

Baťová Zuzana leden 

Jakvid Vojtěch leden 

Baťová Julie březen 

Voráč Martin březen 

Bučíková Sára červen 

Hujíková Petra srpen 

Vymazalová Petra srpen 

Kuzmych Artem říjen 

Helegda Matouš listopad 

Vydání připravili: Jiří Geržičák, Renata 

Geržičáková, Renata Horčicová, Marie Jurčáková, 

Veronika Kršáková, Jana Navrátilová, Radka 
Petrusková Šimková, Jaroslav Šimek, Miroslav 

Zelinský Foto: R. Geržičáková, R. Horčicová, 

Jarmila Šimková, Lenka Štalmachová, MŠ Ublo, 
Monika Vávrová 
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Bohatý ubelský kulturní rok 2024 ve fotografiích 

V letošním masopustním průvodu nebyla nouze o rozličné     11. ročník gulášfestu vyhráli u odborné poroty domácí                                                                                                           

masky, od jeptišky až po muzikanta ve vaně.                     Vlastimil Číž s Kamilou Navrátilovou, druhá skončila

                                                                                      taktéž domácí Andrea Vávrová před třetími manželi
                                                                                      Řezníčkovými z Jasenné. Hlas lidu se na prvním místě 

                                                                                      shodl s porotou, druhé místo přiřkl Řezníčkovým před

                                                                                      Andreou Vávrovou. V soutěži bylo celkem 8 vzorků. 

Na letošním setkání s důchodci poprvé vysoupily děti z MŠ.   V hospodě a na sále to žilo také na začátku listopadu, kdy  
Velké poděkování patří paní ředitelce i paním učitelkám za    se zde uskutečnil první hospodský kvíz. Zúčastnilo se 16  

secvičení vystoupení.                                                               týmů. Další kvíz se uskuteční v sobotu 11. ledna 2025.                                                                                                                                                                                        

 

Na rozsvícení stromečku se sešlo mnoho lidí. Letos pod          Mikuláš se svojí družinou  
ním naši hasiči „rozbalili“ nové terénní vozidlo. 


